
   
 

    PÖYTÄKIRJA  nro 3/2023 

KEURUUN KYLÄPARLAMENTIN KOKOUS 

AIKA 25.5.2023,  klo 18.00 

PAIKKA Liesjärven kylätalo 

LÄSNÄ Matti Peräkorpi, Pihlajavesi 

Ari Rantala, Karimon kyläyhdistys 

 Tapani Maunu, Paula Pusa, Katri Paananen, Hilkka Lampinen, Liesjärven kyläyhdistys 

 Liisa Vesterinen, Tuomi Kivinen, Etelä-Keuruun kyläyhdistys 

 Maria Cajander, Heimo Laitala, Haapamäen kyläyhdistys 

 Kirsti Paasu, Lihjamon kyläyhdistys 

 Ville von Gross, Keuruun seurakunta 

 etänä Markku Hokkanen, Keuruun vapaa-ajan asukkaiden yhdistys ry  

  

1. KOKOUKSEN AVAUS 

Ennen varsinaisen kokouksen avausta Markku Hokkanen, Keuruun vapaa-ajan asukkaiden yhdistyksen 

puheenjohtaja oli etäyhteydessä puhelimen välityksellä ja kertoi vapaa-ajan asukkaiden terveiset ja 

toiveet kyläyhdistykselle. Asiasta keskustellaan kokouksessa. Puheenjohtaja avasi kokouksen puhelun 

jälkeen. 

 

2. KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS 

Todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

 

3. KOKOUKSEN TYÖJÄRJESTYS 

lisäys pykälä 10, asiana Kotisivut. 

 

4. EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 

Pöytäkirja on toimitettu kaikille sähköpostiin ja se hyväksyttiin. 

 

5. KEURUUN SEURAKUNTA – Ville von Gross 

Vierailijaksi kokoukseen tuli Keuruun seurakunnan kirkkoherra Ville von Gross.  



   
 

Hän esittäytyi ja kertoi seurakunnan kuulumiset ja taloudelliset haasteet toiminnassa.  

Kylät toivoivat, että seurakunnan toimintaa tulee myös kylillä ylläpitää. 

 

6. KEURUUN VAPAA-AJAN ASUKKAIDEN YHDISTYS RY  

Kuultiin Vapaa-ajan asukkaiden yhdistyksen puheenjohtajaa Markku Hokkasta etänä kokouksen aluksi. 

Asioita, joita hän otti esille ja josta kyläparlamentti keskustelee. 

- kulkeminen Keuruulla mökille, jos tulee julkisilla kulkuneuvoilla, olisiko mahdollista järjestää 

esimerkiksi kimppakyyti ja  sosiaalisen median ryhmä, johon kysymyksiä/tiedustelua kyydeistä voisi 

laittaa 

- sekajätteen kerääminen, miten onnistuu eri kylillä 

- mökkien vuokraus – paikallinen ”talonmiespalvelu”, joka hoitaisi myös isännöintiä mökeillä, maksua 

vastaan 

-  erinlaisten palvelujen ostaminen, esim. polttopuiden hankkiminen, lumenauraukset ym. 

- jäsenmaksu 25e/vuosi, miten saadaan lisää jäseniä mökkiläisistä, voisiko kyläyhdistys tiedottaa 

tapahtumistaan mökkiläisille 

- kontaktihenkilö kyläyhdistyksiin ja muutenkin enemmän yhteistyötä kyläyhdistyksien kanssa 

- 14.7. kaupunginjohtajan kanssa yhteispalaveri mökkiläisten kanssa  klo 17-19 uimahallin 

liikuntasalissa, jonne voi osallistua myös kyläparlamentin jäsenet  

Todettiin, että kyläparlamentti voi tiedottaa kyliä, jos kylillä on tarjota palveluja mökkiläisille, esim. onko 

kylällä mökkitalonmiestä, puiden myyntiä, lumenaurausta tms saatavissa.  Jätehuollosta tietoa 

kaupungille, mitä kyläkysely ja vapaa-ajan asukasyhdistykseltä tullut tietoa jätehuollon ongelmista 

kyläkunnilla. Sihteeri tekee muistuksen kaupungin tekniselle toimelle asiasata. 

 

7. KUULUMISET KEULINKILTÄ – Liisa Vesterinen  

Kylähanke asia on ollut esillä  jo pari vuotta, hankeryhmä on päätynyt tulokseen, ettei ryhdytä mihinkään 

kylähankkeeseen, koska isompia hankkeita ei ole ilmennyt. Ryhmä on tullut siihen tulokseen, että kun 

kaupungille tulee hankkeita, niin kyliä voidaan ottaa mukaan näihin hankkeisiin eli kylät voivat tehdä 

omia pienempiä hankkeita yhdessä kaupungin hankkeiden kanssa. 

 

8. KOULUTUSTA  

Puheenjohtaja ollut yhteydessä Keski-Suomen Yhteisöjen Tuki ry:n ja sieltä ollaan valmiita järjestämään 

koulutusta kylien yhdistysten yhdistämisestä. Kyläparlamentti haluaa koulutuksen webinaarina, jolloin 



   
 

saadaan mahdollisesti enemmän osallistujia. Ajankohdasta sovitaan erikseen, mutta jokatapauksessa 

koulutus toivottiin vasta syksylle. Puheenjohtaja selvittää asiaa. 

9. AVOIMET KYLÄT  –PÄIVÄ 

Valtakunnallinen Avoimet kylät -päivä järjestetään 10.6.2023 jo yhdeksättä kertaa. Päivän aikana kylät 

avaavat ovensa ja järjestävät monipuolista ohjelmaa, tavoitteena lisätä kylämatkailua sekä samalla tuoda 

parrasvaloihin kylien toimintaa. Tapahtumissa esitellään kyliä matkailijoille ja uusille mahdollisille 

asukkaille. 

https://suomenkylat.fi/ajankohtaista/tapahtumat/avoimet-kylat verkkosivuilta lisää infoa Avoimet kylät 

-päivästä, sekä ilmoittautumislinkit koulutuksiin ja tapahtumajärjestäjäksi. Ilmoittautua voi 28.5.23 asti. 

Ilmoittautuneita kyliä tällähetkellä on Liesjärvi, Pihlajavesi ja Karimo sekä Riiho. 

Liesjärvellä puulajipuiston avajaiset, joka oli Vesuri hankkeella toteutettu, Riihossa hirvikeitto 

Himmaanmäellä , Karimossa peräkonttikirppis ja Pihlajavedellä Marttilan Puutarhan kukkamyyntiä 

kauppalan pihassa sekä hautausmaalla peräkärrykirppis sekä toripäivä myynnissä mm kanan munia, 

muurinpohjalettuja, grillimakkaraa. 

 

10. KOTISIVUT 

Aidian Juha-Matti Koppelomäki otti yhteyttä ja ehdotti, että heillä on mediapalvelun toteuttaja 

opiskelija, joka voisi suorittaa opiskeluprojektina kyläkuntien kotisivuhankkeen. Aikataulu on kesän 

aikana. Kyläparlamentti otti ilolla vastaan tämän kädenojennuksen, joka ei näin ollen on kyläkunnille 

ilmainen. 

Kylien tulee kuitenkin toimittaa tietoa ja kuvia Aidiaan.  

Liisa Vesterinen toimittaa uuden sähköpostiosoitteen ja linkin, johon voi lähettää kuvia, jossa on tieto 

mistä kuva on ja aihe sekä lupa kuvan käyttöön.  

Palaveri Aidian kanssa pidetään ennen Juhannusta, Liisa Vesterinen sopii päivän, mukaan lupautuivat 

Matti Peräkorpi ja Kirsti Paasu. 

 

11. MUUT ASIAT  

1. Keuruun kylien kehittämisohjelman päivitystyön lopullinen tulos, jonka esitteli Paula Pusa. Paula 

toimittaa kaupungin hallitukselle asian tiedoksi ja ko tuotos laitetaan myös Aidialle, Paula korjaa 

ainoastaan Keuruun kaupungin uuden logon aineistoon.  

2. Pro Haapamäki –  Kirsti Paasu ottanut yhteyttä Pro Haapamäki ry:n puheenjohtajaan Maria 

Hanhoon, joka ilmoitti, että mielellään tulevat mukaan kyläparlamentin toimintaan, jos 

kyläparlamentti kutsuu heidät. 



   
 

Keskusteltiin asiasta ja todettiin, että sääntöjen mukaan kyläparlamenttiin voi osallistua 

kyläyhdistykset, mutta sääntö ei ole sitova. Paula Pusan ehdotti, että Haapamäen kyläyhdistys 

nimeäisi kaksi henkilöä Pro Haapamäki yhdistyksestä Haapamäen kyläyhdistyksen nimissä  

kyläparlamentin jäseniksi, jolloin sääntöä ei suoranaisesti rikottaisi. Tämä ehdotus hyväksyttiin ja 

Haapamäen kyläyhdistyksen sihteeri Maria Cajander ottaa yhteyttä Maria Hanhoon ja kysyy heidän 

kantaansa asiasta ja mahdollisesti sitten nimeävät kaksi edustajaa Pro Haapamäki yhdistyksestä 

kyläparlamenttiimme. Jos asia etenee toivotusti, niin Pro Haapamäki pyydetään esittäytymään 

seuraavassa kokouksessa. 

 

12. SEURAAVA KOKOUS  

Seuraava kokous pidetään to 31.8.2023 klo 18.00 Etelä-Keruuun Männistöllä. 

 

13. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

Kokous päättyi klo 20.30. 

 

 

Matti Peräkorpi    Kirsti Paasu 

puheenjohtaja   sihteeri 


